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Spørgsmål nr. 247 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Vil ministeren i forlængelse af samrådet den 27. august 2019 

om rekordhøje sagsbehandlingstider redegøre for, om regerin-

gen vil gennemføre Socialdemokratiets plan om at etablere 20 

nye nærpolitienheder, og i bekræftende fald redegøre for den 

nærmere placering af de 10 enheder hhv. øst og vest for Store-

bælt, enhedernes opgaver og kompetencer samt for finansiering 

af disse enheder.”

Svar:

Vi står lige nu i en situation, hvor vi i forbindelse med de kommende 

politiske forhandlinger om en ny flerårsaftale skal til at tegne funda-

mentet for fremtidens politi.

Min oplevelse er, at der hos mange danskere er en følelse af, at poli-

tiet er kommet for langt væk fra borgerne. Derfor vil jeg og regerin-

gen arbejde for, at vi får et politi, der er tættere på borgerne. Det er det 

lys, planen om at etablere 20 nye nærpolitienheder skal ses i.

Det er afgørende for mig, at vi får et politi, der favner og evner både 

det nære og det svære. Vi skal have et politi, der er tilbage lokalt – tæt-

tere på borgerne. Og vi skal samtidig have et politi, der matcher den 

mest komplekse økonomiske og organiserede kriminalitet.

Vi danskere skal kunne færdes frit og kunne vide os sikre på, at dem, 

der ikke overholder vores love, bliver stillet til ansvar hurtigt og kon-

sekvent. Danskerne skal med andre ord opleve et politi og et retssy-

stem, som er nærværende, og som tager deres problemer seriøst.

Det er vigtigt, at vi nu bruger den fornødne tid til at analysere proble-

merne, inden vi kommer med politiske løsninger. Derfor skal den 

kommende tid bruges til i fællesskab med partierne at lave en grundig 

analyse og derefter lave en politisk aftale om fremtidens politi.
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